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                       Rozpočty obcí na rok 2013 Řetová Přívrat Řetůvka  

Příjmy (v Kč)    

Daňové příjmy  5 968 000 2 710 000 2 226 000 

Dotace na školu 16 000   

Dotace ze st. rozpočtu 198 000 194 900 54 400 

Investiční transfer st. fondu a st. rozpočtu 1 187 085   

Bankovní úroky 50 000   

Ostatní  poplatky (za psy, správní...) 47 000 4 500  

Nájemné 89 000 115 100 95 000 

Převod z rozpočt. účtů 20 000   

Prodej majetku, pozemků 8 915   

Poplatky za odpady, místní poplatky 438 000 190 000 135 000 

Výnos z hospodářské činnosti   100 000 

Kapitálové příjmy  550 000 10 000 

Ostatní příjmy 13 000 380 000 18 000 

Příjmy celkem 8 035 000 4 144 500 2 638 400 

Výdaje (v Kč)    

Lesní hospodářství 10 000 70 000  

Vnitřní obchod 70 000 530 000  

Údržba komunikací 370 000 565 000 220 000 

Vodní hospodářství  200 000  

Kultura   250 000 107 700 83 500 

Knihovna  16 000 20 000 

Tělovýchova a zájmová činnost 461 000 35 000 5 000 

Dětská hřiště   96 500 

Údržba bytů  30 000 66 000 

Nebytové hospodářství  256 900 234 000 

Veřejné osvětlení, rozhlas 1 581 000 175 000 58 000 

Pohřebnictví  5 000 7 500 

Komunální služby 2 565 000 340 000 20 000 

Veřejně prospěšné práce  147 000  

Brigádníci  60 000  

Likvidace odpadů 505 000 300 000 220 000 

Údržba veřejného prostranství a zeleně  80 000 486 500 

Požární ochrana 120 000 125 000 31 000 

Zastupitelé  255 000 215 000 

Veřejná správa 1 240 000 505 000 445 500 

Dotace škola 740 000 130 000 85 000 

Ostatní výdaje  7 900 6 600 

Sociální péče, občanské záležitosti  12 000 28 000 

Rezerva   167 300 

Autobusová zastávka  60 000  

Finanční operace 123 000 102 000 62 000 

Splátky jistiny dlouhodobého úvěru   81 000 

Výdaje celkem 8 035 000 4 144 500 2 638 400 
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ZMĚNY OD 1.3.2013 

Od 1. března došlo k úpravám jízdních řádů některých linek. Pozor bychom 

si měli dát na čísla v záhlaví jízdních řádů, která upřesňují, kdy spoj nejede. Některé spoje například nebudou, 

pokud se nic ještě v červnu nezmění,  jezdit o prázdninách – od 1.7.2013 do 30.8.2013. Vše o změnách 

v jízdních řádech a jízdní řády samotné naleznete na www.oredo.cz. 

NORMÁLNÍ JE NEKOUŘIT - NEKUŘÁCKÉ PÁTKY V HOSTINCI U COUFALŮ  

Od 1. března 2013 budou pátky v hostinci U Coufalů nekuřácké. Přívrat tak udělal první krok k úplnému 

zákazu kouření v restauraci. Tento zákaz se v posledních deseti letech stává stále populárnějším v celé řadě 

vyspělých zemí. První zákaz je z Irska z března 2004. V zemích jako Francie (zákaz od r. 2008) nebo Španělsko 

(2006) bylo kouření v restauracích dokonce národním zvykem. Po vzoru svých kolonií Austrálie (2006) 

a Nového Zélandu (2004) zakázalo se kouření i ve Velké Británii (2006). Britové si zákaz velmi pochvalují, 

neboť na vyhrazených kuřáckých prostorách navazují nové známosti. Nekouří se v Itálii, Rakousku, Řecku 

i Turecku, etc... V restauracích a barech se ale přestává také kouřit ve východním bloku, zákaz je již v Polsku, 

Maďarsku, Chorvatsku i na Ukrajině. Přívrat tak pátečním zákazem dohnal Řetovou nebo Řetůvku, kde je to již 

zaběhlé. Po měsíčním „zkušebním“ provozu se toto opatření natolik ujalo, že od 1. dubna 2013 se páteční 

nekouření rozšiřuje též na sobotu a to až do 05 hodin.       -vk- 

PODĚKOVÁNÍ ZA TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKU 2013 

Rád bych poděkoval především všem vedoucím skupinek a všem králům za jejich ochotu obejít stavení 

a domácnosti v našich vesnicích. Velké poděkování patří i Vám všem, kdo jste králům přispěli do kasiček. 

V našich obcích bylo vybráno v Řetové 18 634,- Kč, což je nejvíce v historii Tříkrálového koledování, 

v Řetůvce 10 404 Kč a v Přívratě 8 204 Kč. Tyto částky doputovaly do Oblastní charity Ústí nad Orlicí, na 

jejímž Tříkrálovém účtu po sečtení všech pokladniček ve městech a obcích regionu se sešla částka 

1 943 681 Kč. Tato částka bude rozdělena následovně: 

65% této částky půjde na aktivity v našem regionu (provozní náklady občanské poradny, provozní náklady 

služby „Šance pro rodinu“, stavební úpravy zázemí pro charitní ošetřovatelskou službu v Ústí n.O., stavební 

úpravy budovy Centra pod střechou Letohrad, materiálové dovybavení Centra sociálních služeb Lanškroun, 

provozní náklady rodinného centra Kopretina Sloupnice, fond na rozvoj stávajících projektů, přímá pomoc) 

15% použije Diecézní charita na pomoc cizincům a uprchlíkům, podporu projektů v Indii, pomoc nemocným 

Huntingtonovou chorobou a podporu dobrovolnického centra 

10% půjde na humanitární pomoc v zahraničí organizovanou Charitou ČR 

5% Charita ČR použije na celorepublikové vzdělávací a školící programy a 5% na režii Tříkrálové sbírky 

Kada Miroslav 

BEZDRÁTOVÝ ROZHLAS V ŘETOVÉ 

Na přání občanů byl i v Řetové nainstalován a začínáme využívat bezdrátový rozhlas. Jeho reproduktory 

poznáte podle krabičky a anténky, která u každého hnízda je. Jednotlivá hnízda jsou na boku označena číslem. 

Prosíme občany, pokud zjistí, že některé reproduktory nefungují nebo špatně fungují, aby nám toto na obec 

nahlásili pokud možno s číslem hnízda reproduktorů.   Bezdrátový rozhlas je napojen i na hasičský záchranný 

sbor Pardubického kraje a prostřednictvím něho bude každou první středu v měsíci v poledne prováděna 

zkouška sirén. Jejich hlasitost nelze ovlivnit.  Prostřednictvím bezdrátového rozhlasu bude hlášen i požární 

poplach. 

Hlášení rozhlasu lze automaticky opakovat, je napojen na počítač, kam se relace nahrají a poté automaticky 

hlásí. Zatím jsem zvolila hlášení zpráv z obecního úřadu v 11 hodin dopoledne (v době kdy lidé chodí do školní 

jídelny pro obědy), v 15 hodin, 17 hodin a po posunu času pravděpodobně v 19 hodin odpoledne. Pokud ale 

bude požadavek cizích subjektů nebo vznikne akutní požadavek něco vyhlásit, bude hlášeno i v jiných časech. 

Budeme se snažit nehlásit mezi 12 a 14 hodinou, kdy malé děti spí jak doma tak v mateřské školce. Lze to ale 

kdykoliv změnit, podle většinových požadavků Vás všech. Pokud v některých místech v obci opravdu není 

slyšet, je možnost pokud máte opravdu zájem vyzkoušet do domů umístit reproduktor domácí, kterých je ale 

omezené množství (cca 5 ks). Tyto reproduktory musí být zapojeny přes adaptér do sítě a být někde na okně 

ideálně na tom, ze kterého je vidět věž kostela. V průběhu jara bude ještě rozhlas rozšířen do chatové oblasti 

Mandl.             Hana Šafářová 

http://www.oredo.cz/
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ZAHÁJILI JSME SPOLUPRÁCI S MAS ORLICKO 

Vážení občané, od 27.11.2012 se naše obec zapojila do činnosti Místní akční skupiny 

ORLICKO (MAS ORLICKO), se sídlem v Žamberku. Toto občanské sdružení, která doposud 

fungovalo na území 31 obcí (Žamberecko a Kralicko), se zabývá zprostředkováním dotací pro 

podnikatelské subjekty, obce a neziskové organizace ve svém území. MAS ORLICKO je 

neziskovou organizací a jednotlivé služby tak poskytuje bezplatně. 

MAS ORLICKO funguje na území Žamberecka a Kralicka již od roku 2006. V letech 2009 – 2012 podpořila 

celkem 117 žadatelů a na realizaci jejich projektů rozdělila cca. 40 mil. korun.  

Podporu byla zaměřena především na drobné investiční projekty a neziskové organizace na Orlicku tak 

získaly prostředky ve výši cca. 150 000 Kč na opravy svých kluboven, pořízení vybavení pro venkovní akce, 

opravy a vybavení sokoloven a další aktivity. Podporu až do výše 500 000 Kč mohli získat také podnikatelé 

v zemědělství, nebo např. drobní živnostníci. V neposlední řadě prostředky čerpaly také obce na opravy 

komunikací, opravy kulturních domů, dětských hřišť atd. 

Během celého letošního roku probíhala jednání mezi zástupci Regionu Orlicko – Třebovsko (jehož je naše 

obec také členem) a zástupci MAS ORLICKO o možnosti zapojení členských obcí do činnosti MAS. Takovéto 

zapojení by přineslo možnost využívat od služeb MAS ORLICKO i občanům, podnikatelům a neziskovým 

organizacím naší obce. Tato jednání byla završena dne 27.11.2012, kdy valná hromada MAS ORLICKO 

schválila možnost připojení do území své působnosti celkem 19 obcím a městům z Českotřebovska 

a Orlickoústecka, mezi nimi také naší obci.  

Od roku 2014 tak získají všechny subjekty v tomto území možnost čerpat dotace prostřednictvím MAS 

ORLICKO a již nyní se mohou všichni do činnosti MAS ORLICKO zapojit. 

V současné době jednají o zapojení do činnosti MAS ORLICKO ještě další (sousední) obce a sice Horní 

a Dolní Čermná, Horní Třešňovec, Verměřovice, Petrovice, Výprachtice a Horní Heřmanice. O jejich připojení 

k činnosti MAS ORLICKO bude valná hromada jednat v příštím roce. 

Ke zvláštnostem činnosti MAS ORLICKO patří, že o jednotlivých projektech a aktivitách rozhoduje valná 

hromada, která je tvořena zástupci organizací z veřejného, soukromého a neziskového sektoru. 

Naše zájmy v MAS ORLICKO bude hájit především zástupce svazku obcí Region Orlicko - Třebovsko - 

starosta obce Dolní Dobrouč,  Pavel Šisler.  

K dalším organizacím z Ústeckoorlicka a Českotřebovska, které se dne 27.11.2012 staly přidruženými členy 

MAS jsou např. Contipro Group s.r.o., Silyba a.s., Oblastní charita Ústí nad Orlicí, Orlické sportovní sdružení 

okresu Ústí nad Orlicí nebo Domov pod hradem Žampach. Členy MAS ORLICKO se mohou stát i další 

organizace z naší obce. 

Více o aktivitách MAS ORLICKO, členech a podmínkách členství i o všech podpořených a zrealizovaných 

projektech, stejně jako kontaktní údaje na zástupce MAS naleznete na webových stránkách 

www.mas.orlicko.cz . 

POŽÁR SENÍKU 

Než jsme stačili uspořádat první plánovanou akci, 

přišla jedna neplánovaná. 2. února 2013 jsme pomáhali 

při požáru skladu slámy ZD Sloupnice v naší obci. 

I přesto, že objekt a uskladněnou slámu už nešlo 

zachránit, bylo potřeba ochlazovat okolní budovy. Náš 

sbor ve spolupráci se SDH Česká Třebová prováděl po 

odjezdu "profíků" 

kontrolu a dohlídání 

požářiště a to až do 

ranních hodin.  

Náš sbor dále připravuje pro všechny členy, příznivce a sponzory bowling 

a to na 6 dubna. Samozřejmě pálení čarodějnic 30. dubna. 11 května 

pořádáme výlet na kolech na Dolní Moravu. 25 května bude dětská soutěž. 

Místo červencové benátské noci připravujeme červnový "Presfest" a to 

15. června.             -pš-  
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Z á k l a d n í  š k o l a  

ZÁPIS DO 1. ROČNÍKU – 30. 1. 2013 

V letošním roce přišlo k zápisu 13 dětí. Všechny byly přijaty.  

Dětem blahopřejeme a těšíme se na ně při společných akcích.  

Děkujeme rodičům, kteří dali důvěru naší škole a přišli se svým předškolákem k zápisu do Řetové. 

PŘEDŠKOLÁCI A ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

Každý rok v naší základní škole připravujeme pro předškoláky program, který jim umožní snadnější nástup 

do 1. ročníku. První společnou akci po zápisu prožili se staršími školáky. 

Jak tuto akci viděli žáci 4. a 5. ročníku? 

Předškoláci ve škole  
Dne 26. 2. 2013 přišli do školy budoucí prvňáčci. Kuba, Viktorka, Péťa, Honzík, Linda, Karinka a někteří byli 

nemocní. Paní učitelka nám rozdala papíry a my jsme měli kreslit sami sebe. Budoucí prvňáčci jsou moc 

šikovní. Uměli krásně malovat. Já jsem měla Lindu, hezky kreslí. Když jsme to měli hotové, nalepili jsme svoje 

obrázky do nakreslené školy. Školu jsme kreslili my, žáci čtvrtého a pátého ročníku. Bylo to moc hezké. 

         Vendulka Stránská, 4. ročník 

Předškoláci ve škole  
Předškoláčci přišli k nám do třídy a představili se nám. Pak nám paní učitelka řekla, aby si každý budoucí 

prvňáček sedl k nějakému čtvrťákovi nebo páťákovi. Až si každý vybral svého školáka, začali jsme malovat 

svoje obličeje. Potom jsme je nalepili na velký obrázek školy, který namalovali také žáci naší třídy. Přilepili 

jsme je do oken na namalované škole. Docela jsme si to užili.       Samuel Mužík, 5. Ročník 

 

    Druhým seznamovacím programem bylo Jarní vyrábění – Druhé setkání s předškoláky 

12. března jsme na naší 

škole již podruhé 

přivítali naše 

předškoláky. Téma mělo 

jarní nádech. Nejdříve 

jsme si povídali o jaru, 

potom si děti posedaly 

do lavic. Připravili jsme 

si voskové pastely 

a papír, na kterém byl 

předtištěn motýlek. Děti 

motýlka vybarvily 

sytými barvami. Po 

vybarvení si ho vystřihly 

a připevnily stuhu na 

zavěšení. Nakonec jsme 

se všichni vyfotili. 

Předškoláčci odcházeli 

s hezkým motýlkem 

a příjemným pocitem 

z dobře vykonané práce. 
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ZDRAVÉ ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

Zdravé životní prostředí je důležité pro všechny. I my ve škole se této problematice celoročně věnujeme. 

Uvádíme několik ukázek prací žáků k této tematice. 

EKO hraní  
Bylo to hodně dobré.  Všichni žáci naší školy jsme šli do prostřední třídy a rozdělili jsme se do družstev. Já 

byl u Vaška. Nejdřív jsme měli hru -  museli jsme přejít řeku (přes papíry). Pak jsme museli udělat plakát a tam 

napsat co se nesmí dělat. Napsali jsme – šetři energií. Nakreslili jsme strom a psali jsme, co se nemůže dělat. 

         Tomáš Vašátko, žák 3. Ročníku 

Dopis vodě   
Milá vodo,          V Řetové 14. 3. 2013 

jsi pro nás moc drahocenná. Tím myslím, že by bez Tebe život asi neexistoval. Protože bez vody by všechno 

zahynulo. Květiny, lidé i zvířata. I já jsem bez vody jako bez rukou, tím myslím, že voda je moc a moc důležitá.

                                           S pozdravem Petra Kolářová, 4. ročník 

 

Ahoj vodníku,         V Řetové 14. 3. 2013 

posílám Ti tento dopis o vodě, abys věděl, proč si ji máme vážit. Bez vody nejsou kytky. Bez kytek není 

ovoce, zelenina a hlavně tráva. Bez této potravy by nebyli živočichové a my bychom neměli co jíst. Díky vodě 

můžeme žít. Doufám, že to pochopíš a nebudeš jí plýtvat.                Ahoj, Anežka Veselá, 4. ročník 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané, 

dovolte mi, abych Vás jménem vedení a představenstva informoval o dění v našich společnostech 

ZD Sloupnice a ŘEZNICTVÍ SLOUPNICE  s.r.o. 

Výroční členská schůze, která se konala 1. 3. 2013, zhodnotila výsledky hospodaření v loňském roce 

a stanovila cíle pro letošní rok. 

Rok 2012 byl příznivý pro rostlinnou výrobu, i když jsme nedosáhli rekordních výsledků roku 2011. Výnos 

obilovin 7,48 t/ha byl o 3 % vyšší než plán. Kvalita brambor byla dobrá, nižší výroba v ČR dává předpoklad i k 

lepšímu zpeněžení. Stejná situace je i u cukrovky. 

Celkově velice dobré naturální výsledky jsou podpořeny i slušnými prodejními cenami a rostlinná výroba je 

tak opět tahounem výsledku podniku. 

Ve sklizni objemových krmiv je i díky dřívějšímu nástupu do mladších porostů senáží první seč hodnocena 

výborně, stejně jako sklizeň kukuřice, ostatní seče již takové kvality nedosáhly. V současné době se 

zaměřujeme na to, jak zlepšit hospodaření s krmivy od struktury výroby až po žlab či krmný stůl bioplynové 

stanice. 

Ve výrobě mléka jsme sice dosáhli určitého zlepšení, ne však takové, jaké jsme očekávali. Užitkovost stoupla 

na 22,50 l/ks.den, přičemž plán je 23,31 l/ks.den. Největšími problémy jsou brakace krav a výsledky odchovu 

jalovic. Zlepšení dosáhla MF Dolní Sloupnice, ostatní dvě farmy jsou za očekáváním. 

Výkrm prasat je po letech ziskový a i prasata jsou na našich jatkách hodnocena jako kvalitní. 

Výsledky výkrmu brojlerů nedosáhly výborné úrovně roku 2011. 

Středisko mechanizace se vypořádalo se všemi vnitropodnikovými pracemi, jejichž objem narostl zejména 

díky bioplynové stanici a částečně řeznictví. Tržby za činnost zaměřenou mimo podnik  –zejména prodej strojů, 

náhradních dílů, servisní a dílenské práce naznačily zlepšení, ale nedosáhly plánované výše. 
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Do provozu zasáhly i nově pořízené stroje sklízecí řezačka 

CLAAS JAGUAR 870, přívěs FLIEGL GIGANT 270, 

cisterna JEANTIL 20500, přívěs GALÁN, rozdružovač 

balíků slámy TOMAHAWK, nákladní automobil 

RENAULT KERAX, čelní nakladač CASE 821, dodávky 

VW pro MTZ a RENAULT TRAFIC pro kuchyň 

a řeznictví. 

Bioplynová stanice Němčice je od března 2012 na plném 

výkonu a plní plán prodeje elektrické energie. Na přelomu 

roku jsme zprovoznili teplovod a od ledna již tedy 

dodáváme teplo pro školu, školku, hřiště a naše sociální 

zařízení. Na podzim jsme se potýkali s problémy při 

míchání digestátu a spuštěn byl zkušební provoz jeho 

separování. Rovněž je řešena historická zátěž tzv. “Černého moře“. 

Omlouváme se všem našim strávníkům a odběratelům 

obědů za problémy, které jsme jim způsobili díky našim 

chybám při rozvozu obědů. Věřím, že opatření, která jsme 

přijali, budou dostatečná a čekání na oběd se stane 

minulostí. 

ŘEZNICTVÍ SLOUPNICE s.r.o. pokračuje v nárůstu 

výroby a tržeb. Podařilo se zvýšit využití jatek, výrobna 

prošla v říjnu veterinárním auditem. V listopadu jsme 

otevřeli šestou prodejnu ve Vysokém Mýtě. V květnu jsme 

získali dvě ocenění MLS Pardubického kraje a to za 

Sloupnickou tlačenku a Játrovou paštiku. Přestože je 

hospodářský výsledek ovlivněn i nezbytnými investicemi 

a opravami, plán byl splněn. 

Představenstvo družstva na svém jednání 1. 11. 2012 

schválilo záměry investic pro rok 2013. V oblasti mechanizace rostlinné výroby je schválen finanční rámec, 

kromě již zakoupeného čelního nakladače by další investice měly směřovat do sekání pícnin a případně 

dopravy. 

Dalším záměrem je oblast chovu skotu. Od původní myšlenky stavby hnojiště na Horní Sloupnici jsme se 

museli s ohledem na jarní kolo příjmu žádosti o dotaci z Programu rozvoje venkova věnovat celkové koncepci 

chovu skotu. V úvahu jsme brali nutnost zvýšit efektivitu s ohledem na bilanci krmiv, životní prostředí, již 

vybudovanou bioplynovou stanici a finanční možnosti.  Výsledkem je záměr rekonstrukce MF Němčice na 

reprodukční centrum, kde budou soustředěny krávy a vysokobřezí jalovice před porodem, s porodnou, 

odchovem telat a jalovic do zjištěné březosti. Záměr počítá s využitím OMD Horní Sloupnice a soustředěním 

produkčních dojnic na MF Dolní Sloupnice a Řetová. Celkový počet krav by měl klesnout na 900 ks. O postupu 

realizace rozhodne představenstvo.  

Dalším, již známým záměrem je rekonstrukce objektu bývalé pekárny na řeznickou výrobnu. Ve hře je opět 

žádost o dotaci v kole, které by mělo být vyhlášeno cca v červnu 2013. 

Dne 26. 6. 2012 se uskutečnil tradiční zájezd důchodců, kterého se zúčastnilo 58 důchodců. Důchodci 

navštívili zámek a muzeum cyklistiky v Nových Hradech, Muzeum dýmek v Proseči a skanzen na Veselém 

Kopci.  

V současné době jsou vlastníci pozemků opět obesíláni dopisy od zájemců o nákup půdy. Chtěli bychom 

vlastníky půdy upozornit, že se s velmi vysokou pravděpodobností jedná o spekulanty, kteří namísto 

hospodaření pouze chtějí zlegalizovat a znásobit své možná i nezákonné příjmy s využitím informací 

z územních plánů obcí. Ty, kteří opravdu uvažují o prodeji půdy, bychom chtěli ujistit, že jsme stále připraveni 

dát solidní nabídku, informace u L. Chlebouna, tel. 724 149 468. Nám nejde o spekulaci se zemědělskou půdou, 

ale o dlouhodobou investici pro udržení rozvoje družstva.  

Vážení spoluobčané, dovolte, abych jménem vedení, představenstva družstva i osobně Vám poděkoval 

za spolupráci, přízeň, trpělivost a popřál Vám hodně zdraví a štěstí do roku 2013. 

 

Ing. Jaroslav Vaňous, předseda družstva 
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K u l t u r a  

MAŠKARNÍ BÁL V PŘÍVRATU 

Maškarády letos daly dostaveníčko v sále u Coufalů 

v sobotu 16. března. Avataři tu obléhali bar, piráti uloupili 

Titanic (?), slavil se nový rok u vánočních stromečků, proběhl 

mejdan pod popelnicí společně s maminkou, dítkami 

a Kissáky. Chaplin se mezi pohádkovými hrdiny cítil jako 

doma.  

Odborná komise letos žádné dilema neprodělala, anžto 

vítězní Avataři získávali uznání od všech již během večera, při 

vyhlašování též od pořadatelky bálu Hanky Popelkové. Bál 

rozhodně vydařený, zamaskovaných se tu sešlo asi 90 plus asi 

30 bezmasek. K tanci a všeobecnému veselí hrála skupinka 

Zips, která všelikými vstupy přispívala k dobré náladě na sále. 

 -vk- 

HASIČSKÝ RETROPLES V PŘÍVRATU 

Naší první kulturní akcí v novém roce byl ples pořádaný 

9. února. Letos jsme chtěli využít celorepublikového trendu, 

a proto jsme uspořádali retroples. Nutno podotknout že to byla 

trefa do černého. Za prvé skoro plný sál. Za druhé vynikající 

nálada podpořená výborně hrající skupinkou "ZIPS". Za třetí 

bohatá tombola (první cenou bylo retrorádio). Za čtvrté 

vynikající "Hančin zabíjačkový talíř". Za páté krásná děvčata v krásných retrooblečcích. 

V neposlední řadě se muselo líbit i předtančení, které obstarala taneční skupina "břišních tanců Latifa". Pro 

zúčastněné si pořadatelé připravili překvapení v 

podobě tanečního vystoupení v podání místních 

"ruských" tanečních umělců na píseň "Moskau". 

A tak se ptám: "je důvod to příští rok 

nezopakovat"?                               -pš- 

DĚTSKÝ KARNEVAL V PŘÍVRATU 

16 února pořádal Obecní úřad v Přívratu dětský 

karneval, na kterém se sešlo na čtyřicet dětí. 

A jak se říká do třetice všeho dobrého, pozvali 

jsme skupinku "ZIPS". Víme totiž moc dobře, že 

to s dětmi umí. Za celé odpoledne nebyla 

chvilka, aby se děti nudily.                         -pš- 

HASIČSKÝ PLES V ŘETŮVCE 

Večer 16.3, uspořádal Sbor dobrovolných hasičů Řetůvka v sále Kulturního domu tradiční Hasičský ples. 

V letošním roce hasiči opět zvolili skupinu PRIMÁTOR z České Třebové pod vedením pana Františka 

Dostálka, což uvítal nejeden tanečník či posluchač, neb jak se zdá tato kapela je na plese v Řetůvce stále více 

oblíbená. 

Hasiči i letos připravili na půlnoc bohatou tombolu, za což patří velký dík všem sponzorům a především pak 

Zdeňkovi Vašinovi, který celou tombolu s velkým úsilím organizuje. Samozřejmě nechybělo dobré občerstvení 

v podobě široké škály nápojů a již tradičního „gulášku“, který obzvláště po vyčerpávající tombole přišel 

k chuti. Na ples přišlo asi sto čtyřicet hostů nejen ze Řetůvky, ale i z okolních obcí, kteří se podle prvních 

ohlasů, dobře bavili a příští rok opět zavítají na tuto akci ve stejně hojném počtu. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem hostům a hlavně hasičům ze Řetůvky za další vydařenou kulturní akci 

našich obcí a těším se zase na podobné setkání.     Libor Stárek  
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MYSLIVECKÝ PLES V ŘETOVÉ 

Myslivecký spolek Lípovec Řetůvka se v letošním roce rozhodl uskutečnit II. Myslivecký ples. Akce se 

konala 16. 02. 2013 v řetovském Kinosále a kvůli kapacitním důvodům letos poprvé, po domluvě s Jardou 

Dočkalem i ve spojení s Hospodou u Čápa.  Členové našeho sdružení vynaložili týden příprav nato, aby se sál 

na tento víkend proměnil do ryze mysliveckého stylu. Vše se stihlo, povedlo a ples tudíž mohl v sobotu začít. 

Jako již tradičně nám bylo uvařeno velice chutné zvěřinové jídlo od pana šéfkuchaře z Rieteru v Ústí nad 

Orlicí, které bylo možno od 17:30 hod. zakoupit do kastrůlků, či sníst na místě. Na výběr též bylo i bohaté 

občerstvení. Ze zvěřinové nabídky se dala zakoupit svíčková, pečené se zelím či guláš, nechyběla ani velice 

chutná zvěřinová sekaná, a to vše jak jinak, než za lidové ceny. Jako každoročně se nám povedlo dát 

dohromady opět velmi slušné a bohaté Hubertovo štěstí, ve kterém nemohla chybět zvěřina v podobě divočáků, 

daněly, uzených kančích kýt, či velice chutných dortů vyrobených paní Dočkalovou. K tanci a poslechu nám 

jako v předešlém roce hrála osvědčená kapela, skupina Jarri Kurri Band ze Dvora Králové nad Labem. Nás jako 

pořadatelé, tak i mnohé návštěvníky plesu opět nezklamala, důkazem jest, že se tancovalo téměř do korupění. 

Jménem celého našeho mysliveckého spolku patří dík všem, kteří nám větší, či menší měrou přispěli 

k uspořádání této akce. Poděkování patří i návštěvníkům plesu, kteří svojí návštěvou přispěli nejen na zvěř 

vyskytující se v našich lesích, ale též ke skvělé atmosféře a bezproblémovému průběhu. Věříme, že opět za rok 

se sejdeme na stejném místě v tak hojném počtu jako letos a společně si užijeme příjemné zábavy, dobrého jídla 

a pití.                 Za MS Lípovec Řetůvka Jiří Kovář ml. 

HASIČSKÝ PLES V ŘETOVÉ 

19.1.2013 se konal hasičský ples v Řetové, pořádaný místními hasiči. I tento rok byl velmi vydařený, účast 

byla hojná. K poslechu a tanci hrála skupina Primátor. Předtančení nám i letos předvedla děvčata ze Sloupnice. 

Skupina Primátor dobře hrála a parket byl neustále obsazený, nikomu se nechtělo sedět, všichni chtěli jenom 

tančit, proto se tombola uskutečnila o něco později. Na závěr tomboly se vydražil kanystr nafty, kterého se její 

výherce vzdal. Cena kanystru se vyšplhala na 600,- Kč a penízky jsme věnovali místní základní škole. 

Doufáme, že se všichni dobře bavili a příští rok se v hojném počtu zase sejdeme. Na závěr bychom chtěli 

poděkovat všem sponzorům.       Za SDH Řetová Martin Bohunek 

DĚTSKÝ KARNEVAL – KINOSÁL ŘETOVÁ 

V sobotu, 23.3.2013, uspořádali řetovští zahrádkáři pro děti 

karneval, tentokrát na téma „Včelka Mája“. Aby byla atmosféra 

v sále, jak se patří, přilétli k nám na karneval, přímo z louky plné 

květů, Vilík s Májou osobně a starali se o to, aby se děti i rodiče 

bavili co nejlépe. Soutěže střídaly hádanky, následovaly tanečky 

a tak pořád dokola. Zapojit se museli i rodiče - třeba na to, aby 

vytvořili pro děti „živý“ tunel, kterým projížděla mašinka. To se 

dětem náramně líbilo a vyžadovaly přídavek. Úspěch slavil i kvíz, 

kdy děti musely volit správnou odpověď na otázku mezi písmeny 

A B C a podle toho se zařadit 

ke správnému družstvu. Otázky byly opravdu zapeklité a vyžadovaly 

perfektní znalost pohádek, večerníčků a filmů pro děti. Rodiče napovídali, 

seč mohli, ale ani to nezaručilo, že byla odpověď správná. Na závěr 

nesmělo chybět praskání balónků, které děti 

milují. O hudbu a moderování celé akce se 

postarala skupina ZIPS – Mirek Dostálek, 

se svojí partnerkou. I letos jsme měli pro 

návštěvníky připraveno občerstvení 

v podobě chlebíčků a zákusků. Dětem se 

karneval náramně líbil a věřím, že rodičům 

také. Počasí venku bylo sice slunečné, ale mrazivé a tak se nemuseli mrzet, že se 

svými ratolestmi přišli na náš karneval. Naopak, líto to může být těm, kteří 

nepřišli a své děti připravili o báječně strávené odpoledne. Fotky z akce najdete 

na www.rajce.net v albu uživatele wodnez    Eva Uhlířová 
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S p o r t  

„NEPOVEDENÁ SEZÓNA?“ 

Po úspěšné loňské sezóně, kdy Becherovka obsadila druhou příčku v kraji, čekala na naše 

hráče těžká obhajoba tohoto úspěchu. Nemohli jsme se již spoléhat na nováčkovské štěstí, 

soupeři si nás více pohlídali. Pro dlouhodobé zranění nám celou sezónu chyběl klíčový hráč 

Lukáš Roušar. Bodově nám také tradičně utekl začátek a konec sezóny, kdy se ještě hrály 

fotbalové soutěže nebo se už zahájila jarní příprava. V mužstvu se během sezóny protočilo 

22 hráčů. V brance se střídali tři golmani Lukáš Křivka, Marián Hejl a Víťa Šilar. Zkušenost a jistotu na hřiště 

přinášeli Rosťa Borek, Jarda Macko, Pavel Petr, Michal 

Šimek, gólově se prosazovali Ondra Rufer a Miloš Čikl. 

Z mladých se do mužstva postupně zapracovávají Filip 

Abt a Patrik Urbanec. Naši tři nejúspěšnější střelci 

Ondřej Rufer 12, Miloš Čikl 10, Rostislav Borek 9. 

I přes „nepovedenou sezónu“, jak ji ohodnotili někteří 

hráči, závěrečné posezení klubu, které se konalo 

v sobotu 2. března na bowlingu v Pekle v Litomyšli, tak 

hodnotit rozhodně nemůžeme. 

Děkujeme fandům, sponzorům, soupeřům a vůbec 

všem, kteří nás jakkoli podporují. 

Sportu zdar!       Petr Vaňous, náčelník klubu 

konečná tabulka krajského přeboru futsalu 
 1. Zvoneček Stojice 22 15 4  3 112:52  49 ( 16) 

 2. DTJ Juventus Hlinsko 22 15 1  6 102:56  46 ( 13) 

 3. Stodola Vysoké Mýto 22 14 1  7  76:63  43 ( 10) 

 4. Metaxa - Pašáci 22 13 4  5 100:64  43 ( 10) 

 5. Forza Hlinsko 22 13 2  7 100:67  41 (  8) 

 6. Torpédo Vysoké Mýto 22 12 3  7  95:79  39 (  6) 

 7. FC RIO Žamberk 22 11 3  8  62:55  36 (  6) 

 8. FK Becherovka Přívrat 22  8 3 11  65:82  27 ( -6) 

 9. F.K. Řetůvka 22  6 2 14  67:112 20 (-13) 

10. FC Gillotina Choceň "B" 22  6 1 15  55:90  19 (-14) 

11. P.FC Zbloudilá střela 22  4 0 18  58:112 12 (-24) 

12. OK Interier Pardubice 22  2 2 18  58:118  8 (-25) 

ZAČÁTEK SEZÓNY FOTBALISTŮ 

V rámci zimní přípravy trénujeme 1x týdně na umělé trávě v Ústí nad Orlicí a také jsme se 

zúčastnili zimního turnaje Skala Cup, který se rovněž hrál v Ústí n/O. V turnaji jsme se 

probojovali až do finále. Tam jsme nakonec podlehli družstvu Ústí "C" 2:3 a obsadili tak 

konečné druhé místo. Konečné pořadí 5. ročníku Skala Cupu: 1. Ústí "C", 2. Řetová, 

3. D.Dobrouč, 4. Kerhartice, 5. Lanškroun, 6. Žichlínek, 7. Rybník. 8. Kunvald. 

Těchonín-Řetová 4:1 

V sobotu 2.3. jsme na umělé trávě v Letohradě odehráli zápas českého poháru proti mužstvu Těchonína. Naše 

sestava vycházela ze situace, ve které se náš tým nacházel (zranění, dovolené). Přes všechny problémy jsme 

odehráli velmi důstojné utkání. Mužstvo nepůsobilo poraženeckým dojmem, naopak s pocitem, že nemá co 

ztratit, hýřilo nápady, chutí do hry i bojovností! Přestože výsledek tomu nenasvědčuje, tak jsme z mého 

pohledu působili fotbalověji než náš soupeř. To, že jsme prohráli rozdílem jedné třídy, přičítám početní 

nevýhodě a nově složené obrany. 

Řetová - Valašské Meziříčí U19 5:4 

V zimní přípravě jsme pokračovali ve čtvrtek 7.3. přátelským utkáním s devatenáctiletým dorostem 

Valašského Meziříčí, který hraje divizi (třetí nejvyšší soutěž), jenž byl v Ústí na soustředění. Utkání se odehrálo 

ve velmi přátelském duchu a bylo pro nás velkým přínosem zvláště po rychlostní stránce soupeře. Zápas to byl 

otevřený a útočný z obou stran, čemuž nasvědčuje i vysoké skóre. Po taktické stránce jsme byli lepší a tím 

utkání vyhráli. 
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V pátek 8.3. odpoledne mužstvo odjelo na soustředění do biatlonového střediska v Letohradě. Příjemné 

ubytování a prostředí s přilehlou umělou trávou místního FK OEZ slibovalo kvalitní přípravu a to se během 

pobytu potvrdilo, za což musíme poděkovat předsedovi klubu Pavlu Štantejskému. 

Na dvou sobotních a jednom nedělním dopoledním tréninku jsme dolaďovali technické a taktické nedostatky, 

které ještě mužstvo trápí a na závěr jako vrchol soustředění odehráli přátelské utkání s týmem Verměřovic. 

Zápas jsme i přes únavu a další zranění Mullera a Špatenky zvládli a zvítězili 3:0. Nejpozitivnější na této výhře 

je že jsme porazili šesté mužstvo 1.B. třídy, jenž prý bylo kompletní, s nulou, a to po únavě z náročného 

soustředění a vysoké marodce, což nasvědčuje, že v týmu není náhradníků! 

Na závěr, bych chtěl za celé mužstvo poděkovat kuchaři Jiřímu Kubištovi, který nám i se svými pomocníky 

Stanlym Sedláčkem ml. a Martinem Sokolem, připravovali báječnou stravu, která nás udržovala jak ve fyzické 

kondici, tak v dobré náladě. V neposlední řadě patří dík i vedoucímu mužstva Stanislavu Sedláčkovi st., jenž se 

staral o všechny organizační věci během pobytu, a mužstvo se mohli v klidu soustředit jen na fotbal. 

     Luboš Jiroušek, trenér mužů 

Mistrovské soutěže zahajují muži v sobotu 30.3. v Rybníku, na domácím hřišti pak o týden později v neděli 

7. dubna v 16h proti Boříkovicím. Dorost zahajuje soutěž v sobotu 13. dubna v Libchavách, doma pak v neděli 

21. dubna ve 13.15 proti Jehnědí. Žáci hrají svůj první zápas v sobotu 13. dubna od 15h v Mandli proti 

Žamberku. Rozpis utkání obdrží naši fanoušci při prvním zápase, k mání bude i v hostinci U Čápa. Pro 

fanoušky jsme přichystali dárek v podobě velké časomíry s ukazatelem stavu. Na shledanou 

v Mandli. 

KONEC SEZÓNY HOKEJISTŮ 

Družstvo mužů oddílu ledního hokeje TJ Sokol Řetová v sezoně 2012/2013 nastupoval v 

Oblastní lize ledního hokeje řízené okresním svazem ledního hokeje v Ústí nad Orlicí. Po osmi odehraných 

zápasech, o kterých jsem informoval v minulém zpravodaji, náš tým pokračoval v soutěži těmito výsledky: 

Řetová –Jiskra Králíky 5:0 kont, -SK Žamberk 0:3, -Sokol Čestice 3:4, -SK Třebechovice p./Or. „B“ 1:6,  -Sokol 

Semanín 15:2, - HC Dlouhoňovice 4:2, -HC Město Rychnov n./Kn. 5:4 sn, -Orli Lanškroun „B“ 9:12, -Voděrady 

2:6, _Jiskra Králíky 2:7. Po 18-cti zápasech základní části soutěže jsme obsadili čtvrtou příčku se ziskem 

24 bodů a skóre 81:85 čímž jsme se kvalifikovali do play-off o 4.-6. místo společně s Voděrady a Jiskra Králíky. 

V této skupině se nám ovšem vůbec nedařilo a všechny zápasy prohráli. Naše výsledky v play-off: Řetová -

Jiskra Králíky 1:3 a 1:3, -Voděrady 4:5 a 5:10. Celkově jsme si tedy po základní části o dvě místa pohoršili 

a obsadili 6. místo Oblastní ligy ledního hokeje. Konečné umístění je trochu zklamáním, protože v průběhu 

základní části jsme si mysleli na umístění na bedně. Ale zbytečnými porážkami na konci zákl. části jsme si sami 

zavřeli dveře pro vstup do finálové skupiny. A ve skupině o 4.-6. místo už jaksi scházela motivace na lepší 

umístění. Myslím si, že tento zvolený model soutěže byl nešťastný a s klasickým play-off neměl mnoho 

společného. Přesto chci poděkovat klukům, že soutěž se ctí dohráli a nezabalili sezonu dříve , jak to předvedl 

celek Sokol Semanín, který se ze soutěže předčasně odhlásil. Pro 

úplnost ještě konečná tabulka Oblastní ligy: 1. SK Třebechovice 

p./Or. „B“, 2. SK Žamberk, 3. TJ Sokol Čestice, 4. TJ Jiskra Králíky, 

5. TJ Voděrady, 6. TJ Sokol Řetová, 7. HC Město Rychnov n./Kn., 

8. TJ HC Dlouhoňovice, 9. TJ Orli Lanškroun „B“. 

Oddíl ledního hokeje děkuje firmám Armat Řetová s.r.o, HELP 

silnice-železnice s.r.o, ostatním sponzorům a OÚ Řetová za podporu 

v naší činnosti, všem našim věrným fanouškům za podporu na 

stadionech. Děkujeme!        Za oddíl LH Miroslav Provazník 

ODDÍL STOLNÍHO TENISU 

Řetovský stolní tenis vstoupil do sezony 2012/2013 zahájením tréninků již v srpnu. Do nové sezony jsme šli 

po krátké odmlce i s B-týmem, který musí začít od nejnižší soutěže OP4. V kádru béčka dostávají příležitost 

vedle zkušených hráčů také naši mladí odchovanci. Změny v oddíle nejsou velké. Matěj Stránský přestoupil do 

Chocně, ale u nás je zpět na hostování v družstvech mužů. Tento přestup mu umožňuje trénovat 3krát v týdnu 

u nás nebo v Chocni. Na přestup k nám přišel Václav Vilhelm, který hraje za B-tým. Členská základna se 

rozrostla o tři nově registrované hráče nebo hráčky. Celkem máme registrovaných 17 hráčů. Devět dospělých 

a osm mládeže. Navíc trénují ještě mladí začátečníci v počtu 4-6 dětí. Tréninky zůstávají úterý od 17,00 hod 

a pátek 17,30 hod. 
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Ještě krátce k dění oddílu na konci loňské sezony. Družstvo mužů se udrželo v krajské soutěži bez nutnosti 

hrát play-out. Uspořádali jsme bodovací turnaj nejmladšího žactva vč. oblasti a také jsme se účastnili Grand-

prix v Ústí nad orlicí mládeže do 18 let. 

 V říjnu již začala sezona naostro soutěžemi 

družstev i turnaji mládeže. První tým se i letos 

bije o udržení v krajské soutěži a zatím má bilanci 

7-2-11. Tabulka je velmi vyrovnaná. Do A-týmu 

se již prosadil M. Stránský náš odchovanec a je 

rovnocenným členem týmu. Béčko splnilo roli 

jednoho z favoritů nejnižší soutěže a je s jedinou 

porážkou na první příčce a čeká ho boj o v play-

off o postup do třetí okresní třídy. 

V krajských bodovacích turnajích se prosadila 

nejlépe Jana Kovářová, když vyhrála tři turnaje 

nejmladších žákyň, kterých se zúčastnila. 

Startovala také na dvou bodovacích turnajů ČR, 

kde získala bronz ve čtyřhře a ve dvouhře se 

probojovala do čtvrtfinále. To je na náš v rámci 

kraje malý oddíl určitě velký úspěch. Druhé místo 

ještě získali J. Kovářová a M. Fanglová 

v krajském přeboru družstev starších žákyň. Medailové úspěchy zaznamenaly žákyně na okresních přeborech 

jak ve dvouhrách, tak ve čtyřhře. Pochválit ale musíme všechny, kteří se těchto turnajů účastní a bojují o každý 

balonek o každý set a získávají cenné zkušenosti a udělali značný pokrok ve výkonnosti a jsou velkým 

příslibem do budoucna. 

Musím se ještě vrátit k Matějovi Stránskému. V neděli 14.10. se již jako hráč Chocně zúčastnil bodovacího 

turnaje ČR v Ostravě. Pravda, ve dvouhře se mu tentokrát tolik nedařilo, ale o to lepší výkon podal ve čtyřhře 

se svým spoluhráčem D. Bělohlávkem. Přesto že nepatřili k hlavním favoritům, prošli celým pavoukem až do 

finále, které pro ně znamenalo nakonec zlatou radost. Blahopřejeme mu k jeho velkému úspěchu. Samozřejmě 

není jediný. Několik medailových umístění včetně stupně nejvyššího získal v bodovacích turnajích 

východočeské oblasti ve dvouhře, což je jistě skvělé. 

Tradiční Vánoční turnaj neregistrovaných proběhl v pohodové atmosféře a určitě ne naposledy. Budeme se 

těšit zase další Vánoce. 

Věřme, že naše týmy budou mít v závěru sezony dost štěstí a sportovní kvality aby dosáhli dobrých výsledků 

a úspěšně reprezentovali oddíl i obec.    Fangl JiříSportu zdar Jiří Fangl 

BÁRA KAPOUNOVÁ SI ZVYKÁ NA NOVÉ PŮSOBIŠTĚ V HODONÍNĚ 

Od posledního článku, mapujícího kariéru stolní tenistky Báry Kapounové (1997, Řetůvka) uběhl necelý rok, 

přesto výčet událostí, které se od té doby udály, by vydal na knihu nebo scénář filmu. 

Poslední sezónu v kadetkách uzavírala Bára dvěma republikovými tituly v družstvech i v jednotlivcích, třemi 

medailemi z mezinárodních mistrovství, konečným prvním místem v republikovém žebříčku kadetek a účastí 

na Mistrovství Evropy kadetek v červenci loňského roku v rakouském Schwechatu. Pouze výraznější úspěch na 

evropském šampionátu vzal za své díky nešťastné zlomenině nehrající ruky tři týdny před jeho zahájením. 

Účast v osmifinále čtyřher tak byla alespoň malou náplastí. 

Během Mistrovství Evropy vyvrcholily problémy mezi Bárou a jejím trenérem, což vyvolalo odchod Báry ze 

Sokola Hradce Králové 2. Jako své další působiště si Bára vybrala jihomoravské město Hodonín. V současné 

době je Bára studentkou gymnázia v Hodoníně, žije zde na internátě a je členkou klubu SKST Hodonín. I přes 

velice náročný tréninkový program, který čítá devět tréninkových jednotek týdně (+regeneraci, posilování, 

kondiční běh, sportovní psychologii ad.) a s tím spojený individuální studijní plán na gymnáziu, jsou její školní 

výsledky uspokojivé. Z hlediska herního si Bára musela zvykat na změnu prostředí, na nové trenéry, na nový 

kolektiv, na nové potahy … Shrnout se to dá asi i tak, že Bára žije tak trochu jiný život než tomu bylo třeba 

právě před výše zmiňovaným rokem. 

Výsledkově nedošlo u Báry při všech uvedených změnách k žádnému výraznému propadu. Bára zůstala 

členkou širšího kádru reprezentace ČR, tentokrát v kategorii juniorek, v rámci žebříčku ČR dorostenek se 

pohybuje v první desítce pořadí (7.), v rámci dlouhodobé soutěže je členkou úspěšného prvoligového týmu 

ŽACTVO SOKOLA ŘETOVÁ- GRAND PRIX ÚSTÍ NAD ORLICÍ 
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SKST Hodonín B (na konci základní části 1. ligy se tým drží na druhém místě tabulky a útočí na postup do 

extraligy), na podzim minulého roku se stala Mistryní republiky družstev středních škol. 

Důležitým mezníkem v náročné sezóně se pro Báru stalo 

Mezinárodní mistrovství České republiky, které se uskutečnilo 

v únoru letošního roku v Hodoníně. Při těžkém losu sice Bára 

neznamenala žádný konečný úspěch, přesto na tomto turnaji 

nezklamala a vítězství v utkáních s o mnoho výše žebříčkově 

postavenými hráčkami byla velmi cenná ze dvou důvodů. Jednak si 

Bára opět dokázala, že je schopna se měřit s hráčkami širší evropské 

špičky, a zároveň tato vítězství znamenala posun vzhůru o 84 míst 

v březnovém juniorském světovém žebříčku na současné 284. místo. 

Poslední výsledkové úspěchy jsou vítaným impulsem pro další 

tréninkové úsilí Báry v nadcházejících týdnech, měsících. Přejme jí, 

aby toto úsilí pramenilo v úspěchy další a ještě větší! -mk- 

ŘETOVSKÉ PLAVKYNĚ 

Málokdo ví, že v naší obci vyrůstají i jiní sportovci než fotbalisté a pinponkáři. Tito, ale musí za svým 

sportem dojíždět. V České Třebové je na vysoké úrovni oddíl plavání, jehož úspěchy jsou velice výborné.  

Z naší obce v tomto plaveckém oddíle působí Vendulka Stránská a Anežka Veselá. Anežka je v oddíle již tři 

roky. Loni ke konci roku se zúčastnila závodů Šumperský čert, kde si vyplavala první místo na 100m volný 

způsob. Také se probojovala na mistrovství České republiky 10ti letého žactva v Prostějově – tedy mezi 36 

nejlepších závodníkův Č R. V Prostějově si vedla velice dobře a končívala tak v polovině tabulky. Na 100m 

znak pak byla dokonce 8. 

I letos začaly holky na výbornou. V lednu byly na Vysočina Cupu ve Žďáru nad Sázavou,  kde Anežka na 

50 m znak obsadila 2. místo a na 50 m kraul 4. Místo. Vendulka obsazovala místa ve středu tabulky. Děvčata 

jezdí plavat 4x týdně a tak všechna čest, jak to všechno zvládnou.  

Přeji jim hodně úspěchů a o jejich úspěších budu dále informovat.    Milan Veselý  

ZIMNÍ VÝLET DO KRKONOŠ 

Na četná přání účastníků zimních zájezdů jsme letos vyrazili o něco dále na lyže. Tentokráte to byly Janské 

Lázně a pro sjezdaře jedna z nejmodernějších sjezdovek v republice – sjezdovka na Černou horu s kabinkovou 

lanovkou. Možnosti výletu využili i někteří pro pěší výlet a podle jejich vyprávění si krásné počasí a přírodu 

užili i oni, dokonce ušli i část hřebenové tůry. 

Abychom mohli využít celý den, vyrazili jsme již v 6:15 od obecního úřadu. Sešlo se nás opravdu hodně, 

přibylo hlavně sjezdařů, z čehož jsme měli radost. Trasy pro běžkaře bylo možné zvolit různě dlouhé, od 20 do 

30 km podle chuti a sněhových podmínek. V autobuse byly rozdány mapky s různými trasami a bylo řečeno, 

kdy a kde bude autobus nabírat na cestu domů. U lanovky jsme byli už v 8:30, vzali si vše potřebné a vyrazili 

každý dle libosti. Někteří běžkaři dokonce odmítli možnost na hřeben vystoupat lanovkou a vyrazili pěšky. 

Počasí bylo opravdu krásné, po zimě bez sluníčka bylo slunečno, nefoukalo, jen byl sníh hodně umrzlý. 

Sjezdovka během dne trošku povolila, ale běžkaři si užili zmrzlého sněhu až dost. Někdy se běžkaření měnilo 

v branný pochod s lyžemi v ruce, především v úsecích kde nebyla upravená stopa, nebo byla zničená pěšími 

nebo skialpinisty. Ale krásné výhledy nám vynahradily naši dřinu, o to více se dalo kochat. 

No a tak nám den rychle uběhl a večer jsme se zase sešli v autobuse, celí uondaní a mohli si vyprávět 

o zážitcích z celého dne.            -hš- 

HBK V BŘEZINÁCH 

Dne 16.2. proběhly Zimní Hry Bez Katastru. Tentokráte opět v Březinách (u Jimramova). Přihlášených 29 

družstev ze všech možných i nemožných koutů naší vlasti opět prokázalo zdatnost, odhodlanost, ale hlavně 

kladný vztah k recesi a legraci. Nechyběly mezi nimi samozřejmě družstva Přívratu, Řetové, Mandlu 

a Sloupnice.  

Počasí se vyvedlo, disciplíny byly jako obvykle dle nicneříkajících názvů propracované do nejmenších 

detailů.  „Létající koberec aneb březinské letem světem, Březinský grupáč aneb netradiční lepící páska, Koncert 

pro tři trubky aneb tenisová potrubní pošta“ jsou toho důkazem. Občerstvení bylo také na vzorné úrovni, jak 
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kvalitou, tak kvantitou. Postrádali jsme jen družstvo starostů, které mělo nejspíš jiné starosti, včetně pana 

senátora Šilara, který byl jen „za kopcem“ na biatlonu v Novém Městě. Tento sport je mediálně profláklejší, 

než HBK takže to chápeme. Ale i on, pokud to nenapraví v létě v Přívratě, bude muset pochopit, když mu za 

3 roky nějaké hlasy budou chybět. Přestože bylo Řetovské družstvo díky pracovním povinnostem v poněkud 

netradičním složení, reprezentovalo se ctí, stejně jako Mandl, Přívrat a Sloupnice. 

Se všemi příznivci recese se těšíme na viděnou 3.8. 2013 na 43. letních HBK v Přívratě a pro ty co si je 

nechají ujít, není jiné východisko, než na začátku roku 2014 zajet na zimní do Mistrovic.         (Radio Boris) 

OLYMPIÁDA PO PŘÍVRATSKU 

První březnovou sobotu se konaly již 7. Zimní údolní hry, tentokrát pod 

názvem Olympiáda po přívratsku. Některé disciplíny byly trochu záludné 

a tak soutěžící zjistili, že není jednoduché srazit plechovku bičem nebo 

střílet z luku. Vyzkoušeli si, jak se natahuje víno koštýřem, pohráli si 

s míči i míčky a projeli se na koloběžce. Diváků přišlo o něco méně než v 

minulých ročnících, ale za to mohli ochutnat stejnou „mňamku“ jakou 

jedli soutěžící. Nejlépe si vedlo družstvo Přívratu před Řetůvkou 

a Řetovou. 

Všem, kdo se podíleli na přípravě a organizaci i divákům, kteří s námi 

strávili snad příjemné sobotní odpoledne, děkuje Král Miroslav se svou 

družinou. 

VÝROČNÍ SCHŮZE SDH PŘÍVRAT 

Jeden hasičský rok končí a další začíná. Je třeba hodnotit a plánovat. 12. ledna 2013 se konala na sále 

u "Coufalů" výroční schůze SDH Přívrat. Svou návštěvou nás poctil zástupce z okrsku č.12 bratr Jiří Coufal 

a člen výkonného výboru okresního sdružení bratr Bohouš Broulík. Ve zprávě starosty sboru byl zhodnocen rok 

2012 a zároveň nastíněn plán činnosti na rok 2013. Po diskuzi a následné večeři byla na programu volná 

zábava. K poslechu a hlavně tanci hrála skupinka "ZIPS". 

ČINNOST SDH ŘETŮVKA V ROCE 2012 

SDH Řetůvka v roce 2012 tvořilo 18 členů z toho 14 činných a 4 zasloužilí. Někteří členové 

v uplynulém roce oslavili životní výročí. Bratr Jan Hanuš 60 let, Radomír Jansa 75 let a 90 let 

František Vaňous, který také dovršil 70 let členství u našeho sboru. 

V roce 2012 jsme uspořádali několik společenských akcí a také jsme při některých akcích pomáhali s jejich 

zajištěním. V měsíci březnu jsme uspořádali tradiční Hasičský ples, v dubnu Pálení čarodějnic, konec školních 

prázdnin jsme dětem i dospělým zpříjemnili odpolednem plným her a soutěží. O Mikuláši někteří členové 

„potěšili“ naše nejmenší jako mocnosti pekelné a nebeské. Pomáhali jsme při pořádání „Májového posezení“ 

a v červenci při soutěži chladnokrevných koní. Dále náš sbor provozuje místní pohostinství. 

Výjezdová jednotka obce, kterou náš sbor provozuje, má 14 členů. Jejich odborná příprava probíhala v rámci 

naší jednotky a účastí na námětových cvičeních pořádaných okrskem. V prosinci proběhlo školení obsluh 

motorových pil. Výjezdová jednotka provozuje tuto techniku: cisternový automobil ŠKODA 706, dopravní 

automobil AVIA 31, stříkačky PS-12 a PS – 8, historickou stříkačku Stratílek, motorovou pilu a 4 ks dýchacích 

přístrojů SATURN. V loňském roce mám, byla obcí pořízena elektrocentrála o výkonu 4 KW. Byla také 

dokončena stavba přístřešku pro dopravní automobil. 

V roce 2012 měla výjezdová jednotka 7 hlášených výjezdů: 14.4. výlov uhynulých ryb, 29.4. požár hrabanky 

v lese ve Sloupnici, 5.7. odstraňování stromů z komunikací, 6.7. odchyt zvířete, 9.10. výlov uhynulých ryb, 

3.11. odstranění nebezpečného stromu, 27.11. požár domu č. 47. Mimo to jednotka vyjížděla k technické 

pomoci a k pracím pro obec.     Za SDH Řetůvka Pavel Reichl 

KAMENNÉ KŘÍŽE, A NEJEN TY (POŠRAMOCENÉ POVĚSTI A FAKTA) 

Jedná se o kamenné objekty, které jsou svým tvarem vytesány do podoby kříže. Umělecké ztvárnění nebylo 

pro kříž příliš důležité, hlavní význam byl v jeho duchovní hodnotě. Kříže jsou zhotoveny výhradně z jednoho 

kusu kamene, nejčastěji z pískovce, někdy opuky nebo žuly. Některé jsou svědky nalézání práva v minulosti, 
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jiné zase vznikly pro upomenutí na zesnulého člověka. I když mají nejznámější podobu symbolu křesťanství, 

nejsou zas tak úzce spjaty s křesťanstvím jako s úctou ke smrti a zemřelým. 

Sochy, kříže, boží muka (jinými slovy drobné sakrální památky) sice pozbyly svůj původní význam, ale jejich 

magické účinky dodnes fascinují. Patří do krajiny, ať už jsou na křižovatkách cest, na místech s širokým 

rozhledem či schovány mezi dvěma stromy, u obydlí nebo na lesní cestě. S nimi je česká krajina ucelená, 

povědomí o nich, jsou-li na očích, je chrání. Je nutné obnovit zapomínané kořeny, je povinností nalézat a nalézt 

vztah k drobným památkám, pokusit se objasnit důvod jejich vzniku. Starší a zejména poškozené je nutné 

sanovat a restaurovat, obnovit jejich život. 

Dnes se mnoho křížů z různých důvodů ztrácí, často jsou zcizeny a prodány do 

soukromých sbírek. O ochranu křížů by se měli více starat jak občané, tak příslušné 

úřady, jinak bude většina těchto památek brzy nenávratně ztracena. 

Samozřejmě nám nejznámější je kříž v lese na Hajnových horách, u staré cesty 

z Řetové do Ústí, který nápisem 1695 / Jakub Novák z býka umřel (GAKVB NOWAK 

Z BEYKA VMRZEL) upomíná na usmrcení člověka, který tudy vedl býka. Zda ho vedl 

z Ústí na Člupek nebo si ústecký řezník vedl býka z Řetové se už sotva dozvíme, stejně 

jako jméno autora pomníčku. Jisté naopak je, že ač na katastru Řetové je na parcele 

patřící městu Ústí nad Orlicí, a proto v celostátním soupisu k němu (pod číslem 0696) 

vedeném. 

Nějak podobně mohl vypadat i kříž v zahradě řetovské rychty. Měl to být kamenný, 

tzv. smírčí kříž za zmařený lidský život. Podle jedné verze tu měl zemřít muzikant, jenž 

se po taneční zábavě na rychtě nepohodl se svými druhy o platu a v nastalé hádce byl zabit. Druhá verze 

vypráví o masopustním zvyku, kdy mezi maškarami byl i ustrojený medvěd, po kterém jiná maškara naslepo 

střílela, avšak někdo pochybil a flintu čímsi nabil doopravdy a tak se stalo, že medvěda zastřelili. Došlo k tomu 

„velmi dávno“ a byl už tak zapadlý (po ramena), že kolemjdoucím (přes zahradu rychty jsem v dětství chodíval 

i já zkratkou k Mandli) připomínal hraniční mezník. Kterýsi rychtář jej chtěl uvést do původní polohy, ale 

protože mu tehdy uhynulo početné stádo ovcí, považoval to za trest boží a kříž raději nechal být. Od té doby se 

mu pro jeho původ přisuzovalo přivolání neštěstí, takže nakonec byl odstraněn a prý měl skončit pod navážkou 

v cestě od rychty do polí (ke kdysi transformátoru). Najít ho a vysvěcením zbavit prokletí by nemělo být dnes 

neřešitelné, stejně jako důstojné umístění třeba na zahradě nedalekého Obecního úřadu, nástupce někdejší 

rychty. 

Zcela neznámé jsou osudy kříže v Přívratu, o němž podává svědectví pouze V. Z. Hackenschmied: „Kříž u čp. 

8 (kdysi také rychtě). Majitel toho č. Jan Coufal spravoval plot; zatloukal kůl, který jeho žena přidržovala. 

Nešťastnou náhodou zasáhl muž ženu do hlavy a zabil ji. Na paměť toho postavil kříž.“ Kdy se tak mohlo stát, 

naznačují zápisy v gruntovnici, že Jan Coufal převzal hospodářství v roce 1848 a v roce 1874 koupil mlýn na 

Presích, čili někdy v té době, jenže… Rosalie, dcera Františka Renčina, rolníka ve Velké Řetové č. 88, která se 

27. listopadu 1849 provdala za Jana Coufala, rolníka z Přívratu č. 8, zemřela 13. prosince 1907 ve věku 78 let 

coby vdova, takže svého muže ve zdraví přežila (o tři roky, Jan Coufal zemřel 3.4.1904). Snad proto po kříži 

ani vidu, ani slechu. 

Jen na vysvětlenou se zmíním o kříži též v Přívratu na Heršoftě, o jehož existenci ví rovněž 

V. Z. Hackenschmied: „Kříž u čp. 1 byl postaven v r. 1896 Janem Vytlačilem. V tomto roce zabita byla totiž 

neznámým pachatelem Františka Vanclová, žena bohatého rolníka, která se vypravila pro peníze do České 

Třebové, byla na Přílohách přepadena a ubita kladivem a odvlečena do houští daleko od cesty.“ Podrobně se 

o něm rozepisuje Jaroslav Vaňous st. v pojednání „Přívrat a jeho kulturní památky“ (na internetové verzi 

Českotřebovského zpravodaje), ovšem až dodatečně, podle skutečné události převyprávěné do kramářské písně, 

připojuje rok 1897 s veršem, že rok nato dárce neznámý dal postavit křížek na Heršoftě. Jaká ale byla 

skutečnost? Kříž ten postavili manželé Vytlačilovi na místě starého, již schátralého kříže s tím právoplatným 

závazkem, že jak oni, tak jejich děti a děti těchto dětí na dlouhé časy starati se budou o udržení tohoto kříže. 

Kříž jest železný a stojí na tvrdém pískovcovém podstavci (dodávám s letopočty 1849 – 1904 – 2006). Protože 

dne 31. července r. 1904 na neděli X. po sv. Duchu za krásné pohody posvěcen byl nový, krásný kříž za 

statkem Janovým č.d. 2. Jestli tedy má nějakou souvislost se smrtí Františky Vanclové, která byla přepadena 

a zemřela mezi 10. a 11. hodinou (skutečně v neděli) 21. listopadu 1897 ve věku 38 let, tak není zřejmé, ostatně 

příhodnější by byl kříž na místě neštěstí než na opačném konci vesnice. Rovněž se mi nepodařilo zjistit, k čemu 

se pojí letopočet 1849, naopak rok 2006 je rokem jeho obnovení do dnešní podoby. 
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Protože v nadpisu píši nejen o křížích, mám tím na mysli i jim podobná boží muka, a to 

boží muka zcela konkrétní. Boží muka, která dříve stávala pod mohutnou jedlí pod 

Homolí, kde se lesní cesta (od Řetůvky a Sloupku) sklání ke Kerharticím. Podle nápisu na 

zadní straně byla založena v roce 1898 a obnovena roku 1906 na památku továrním 

dělníkům z Malé Řetové, jak stojí vpředu. Ještě v 70. letech minulého století, ač 

v troskách, byla zřejmě kompletní, důvod vzniku se mi tehdy zjistit nepodařilo (kupodivu 

je nezaznamenala ani kronika obce). Hodné zřetele by se tak mohlo zdát konstatování 

Jarmily Šťastné, že „mezi textilním dělnictvem byla rozšířena zejména tuberkulóza, jež 

byla také nejčastější příčinou úmrtí, hlavně mladých lidí“ a dokládá to na výtahu z matriky 

zemřelých obce Kerhartic, kde v průběhu deseti let (1898-1907) zemřelo 51 osob, z toho 

30 na tuberkulózu, nejvíce ve věku od 15 do 30 let. Bohužel, matrika zemřelých v Řetůvce 

v té době je stále tzv. živá, čili studijnímu bádání nepřístupná. 
Až na jiný sokl takhle mohla vypadat 

Smyslem mého příspěvku (připouštím, že kromě kříže na Heršoftě pět minut po 

dvanácté) je probudit zájem o tyto památky, o jejich obnovu. Vám by se nelíbilo, kdyby 

zrestaurovaná boží muka v Řetůvce mohla připomínat svoji historii? Kdyby smírčí kříž od řetovské rychty 

vešel ve známost odborné veřejnosti? Že kříž na (ošleháním se bortícím) kamenném podstavci v Řetové 

u Pustiny přesto nakonec nezmizí jako jeho předchůdce, původně dřevěný z roku 1865? Že zrovna Řetová 

nebude počítána k těm obcím, které sice obohacují svůj vzhled o díla současná (sluneční hodiny na rozcestí, 

sousoší Vzkříšení na hřbitově), ale minulost nechává bez povšimnutí. Jak jinak také chápat propagaci 

novodobého „poutního místa“ (přátelského setkávání turistů a lidí dobré vůle) U Antoníčka, když skutečné 

poutní místo v Mandli (chcete-li Na Mandlu), obraz Panny Marie na starém buku, už ani věřícím nic neříká? 

A to nemluvím o svatých obrázcích, které mnozí ještě pamatují. 

Kéž toto pojednání osloví zejména ty, co chtějí, umí a hlavně mohou! Jedině opětovný zájem o jejich péči 

a ochranu společně s patřičnou osvětou je dokáže zachránit a uchovat pro příští generace. Jejich nepřítelem jsou 

totiž lidská netečnost, hloupost a hrabivost. 

s použitím historických pramenů a literatury Miloslav Renčín 

ZKUSTE I VY POMOC DVOJČATŮM Z ÚSTÍ  

Jakub a Matěj Benešovi jsou živí a veselí kluci z Ústí nad Orlicí bohužel 

trpící degenerativním postižením nervové soustavy. Problémy nastaly kolem 

pátého měsíce vývoje.  Rodiče si vyžádali návštěvu u neurologa, postupně 

navštívili kliniky a nemocnice v Praze, Litomyšli a Brně, ale nikde pořádně 

nezjistili, co vlastně dvojčatům je. Jejich matka proto píše: „Rozhodli jsme se 

touto cestou oslovit i Vás s prosbou o pomoc. Snažíme se sehnat finanční 

prostředky na speciální léčebnu „Adeli“ v Piešťanech, kde jsme díky darům za poslední dva roky mohli být 

dvakrát. Kluci si díky této rehabilitaci pomalinku začínají sedat, to je pro nás obrovský krok vpřed!!! 

Všeobecná pojišťovna bohužel na tuto léčebnu nepřispívá. Léčba 

v „Adeli“ vyjde pro oba kluky na 6000 Euro (na 14 dní bez ubytování 

a bez stravy). To už je zcela mimo naše možnosti. Pozn.: tato léčba 

v Čechách neexistuje, ale je velmi efektivní.“ Více o léčbě a léčebně 

se dočtete na internetových stránkách: http://www.adeli-method.com/ 

Zlepšení života Kubíčka a Matýska si jako sponzor vybral i herec 

a dabér Zdeněk Podhůrský, jež je patronem projektu „Číslo na boha“. 

Na internetové adrese http://www.cislonaboha.cz/ se můžete podívat, 

jak konkrétně a transparentně můžete přispět (např. koupí vína, DVD 

apod.). Děti můžete podpořit i přímým finančním darem na konto 

2093558036/5500, variabilní symbol 3402, ve zprávě pro příjemce 

napsat „číslo na boha“. Fotografie z celého života kluků naleznete na 

webových stránkách: http://www.matakubik.estranky.cz, kde mimo jiné naleznete i reportáž, kterou natočila 

televizní stanice Barrandov k tomuto charitativnímu projektu. Já se s dvojčaty poprvé setkala na své školní 

praxi v Základní škole speciální v Ústí nad Orlicí, kam kluci chodí do přípravného ročníku, což je taková 

zvláštní školka. Oni i jejich rodiče si tuto pomoc zaslouží a předem děkuji všem, kteří si najdou čas a podpoří 

rodinu, která to ocení.         Kateřina Hudcová  
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KDE BUDE DECHOVÁ HUDBA ŘETŮVANKA V ROCE 2013 VYSTUPOVAT?  

Pro všechny příznivce a fanoušky dechové hudby Řetůvanky uvádíme přehled vystoupení v letošním roce: 

• 13. 4. 2013 – Sál „Na Rychtě“ Dlouhá Třebová – odpoledne s dechovkou 

• 11. 5. 2013 – Pivovar Faltus Česká Třebová – oslavy 1. výročí otevření pivovaru 

• 12. 5. 2013 – Park Javorka Česká Třebová – tradiční nedělní koncert ke Dni matek 

•   8. 6. 2013 – 5. Přehlídka dechových hudeb Řetůvka 2013 – DH Řetůvanka, DH Moravští muzikanti, 

  DH Vysočinka – venkovní prostory před KD Řetůvka, začátek od 14 hodin  

• 22. 6. 2013 – Obec Oucmanice – obecní slavnosti 

•   6. 7. 2013 – Obec Sázava u Lanškrouna – Pouťové odpoledne 

• 27. 7. 2013 – Obec Dlouhá Třebová – společný koncert s Evou a Vaškem 

• 25. 8. 2013 – Obec Voděrady – Pouťové odpoledne 

• 20.10.2013 – Skuteč – festival dechových hudeb 

• 16.11.2013 – Jabkancová pouť Česká Třebová 

•  1. 12. 2013 – Staré náměstí Česká Třebová – rozsvěcení vánočního stromu 

•  6. 12. 2013 – Kulturní centrum Česká Třebová – Slavnostní vánoční koncert 

•  7. 12. 2013 -  Sál „Na Rychtě“ Dlouhá Třebová – Vánoce s Řetůvankou 

Muzikanti Řetůvanky se těší na společná setkání s Vámi při tradiční české a moravské dechovce. 

Věra  a Jiří Zemanovi 

 

Salon v Řetové nabízí.. 
 

Akci!!! Na měsíc duben a květen. 

 Kadeřnictví: 

Ke každému barvení, melírovaní vlasů a trvalé ondulaci 

 - stříhání zdarma! 

 Masáže : 

Ke každé masáži zad - masáž šíje zdarma! 

Po tel. domluvě, lze masáž provést i v pohodlí vašeho domova. 
 

 

Lodreko s.r.o. 
Člupek 35 
Němčice 
56118 

 
Nabízíme dodávkovou autodopravu  
     v rámci ČR. 
Jednorázové i pravidelné rozvozy 
nebo dovozy zboží, nábytku a podobně. 
 

Cena od 10 Kč + DPH / kilometr 
 

Kontakt: Telefon 461542992,  461542993 
  603163727 

 E-mail lodreko@quick.cz  

 
Dana Voleská 

Tel: 605 040 373 
Řetová 49 
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 PŘÍVRAT 

13.4.   So 15. ročník Hudebního festivalu Antonína Bennewitze, koncert smíšeného pěveckého sboru 

BENDL Česká Třebová, klavírní doprovod: Blanka Poukarová, sbormistr: Mgr. Josef Menšík a 

smíšeného pěveckého sboru VLASTISLAV Heřmanův Městec, sbormistr: Ludmila  Štěpánová,                

sál u Coufalů od 19 hodin, vstupné dobrovolné 

20.4.   So RetroDisco - sál U Coufalů od 20h, hraje DJ R.Cindr 

30.4.   Út Pálení čarodějnic za prodejnou od 18 hodin 

27.4.   So Setkání důchodců údolí Husího krku -U Coufalů, 14h 

25.5.   So O pohár krále Miroslava - soutěž mladých hasičů 

15.6.   

So 
PRES-Fest 
1. ročník multižánrového minifestivalu 

přírodní areál na Presích od 14.30h 
vystoupí: 

NIL  -  DRAGON  -  PITOCHA 

DĚDOVY BLECHY  -  EL CAMINO 

zábavu dohraje FERNET ŠOK 

odkazy: 

www.privrat.cz 

www.facebook.com/sdhprivrat 

22.6.   So Myslivecká bašta - statek U Kubů od 11 hodin 

 ŘETOVÁ 

12.-14. 4. LAN párty v kinosále Řetová 

19.4.   Pá setkání zastupitelstev 3 obcí 

20.4.    So 

Hasičský výlet pro členy i nečleny SDH do muzea Tatry v Kopřivnice, muzea olomouckých 

tvarůžků v Lošticích a muzea vězeňství v Úsově Program: odjezd v 5:30 od OÚ, večer návrat do 

Řetové do pensionu na Mandlu, kde je zajištěna společná večeře a posezení. Přihlášky do 15.4. na 

OÚ v Řetové u paní Kapounové nebo u pana M. Bohunka (603177989), členové SDH 100,- Kč, 

nečlenové 150,- Kč. 

30.4.   Út Pálení čarodějnic 

10.-11. 5. 
Andrlův chlum - úvodní závod ze série závodů Mistrovství ČR v downhill skateboardingu – sjezd 

na dlouhých skateboardech po silnici, pořádá Czech Gravity Sports Association o.s. 

11.5.    So 
Pochod okolo Řetové -  sraz 9:00 u tělocvičny, ukončení na fotbalovém hřišti, občerstvení 

zajištěno. 

18.5.    So Májové Retro disko 

2.6.    So Dětský den 

16.6.    So 

Setkání u Antoníčka ve 13.30 organizovaný klubem turistů Sloupnice součástí setkání je soutěž o 

nejlepší koláčky, kdo přinese minimálně 20 ks koláčků, může se zapojit do soutěže, není to ovšem 

podmínkou účasti na akci. 

22.6.    So 
Turistický pochod Toulovcovy maštale- Nové hrady – možnost navštívit zámek nebo muzeum 

cyklistiky. Zájemci se mohou hlásit na obecním úřadě. 

 ŘETŮVKA 

30.4.   Út Pálení čarodějnic 

1.6.    So Dětský den 

8.6.    So Přehlídka dechových hudeb 

15.6.    So Řetůvský pedál 

 6.7.     So Soutěž chladnokrevných koní 
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S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

NAROZENÍ 

V prvním čtvrtletí roku 2013 se v Řetové Lucii Voleské a Martinovi Břízovi narodil syn Martin a Žanetě 

Komárkové a Janu Votavovi se narodila dcera Ema. V Řetůvce se manželům Naděždě a Lukášovi Řehořovým 

narodila dcera Barbora. 

SVATBY 

V posledním čtvrtletí roku 2012 uzavřeli sňatek Iva Marklová a Milan Kolář z Přívratu. V měsíci lednu 

uzavřeli manželství Eva Voženílková a Pavel Štantejský ze Řetůvky. 

VÝROČÍ 

V prvním čtvrtletí roku 2013 oslavili významná jubilea tito občané: 

 

60 let pan Antonín Dlouhý z Přívratu 

 pan Miroslav Veselý z Přívratu 

 pan Jiří Navrátil ze Řetůvky 

 pan Jiří Borovec ze Řetové, 

 paní Věra Patočková ze Řetové 

 

65 let paní Miroslava Nováková z Přívratu 

 pan Josef Radimecký ze Řetové, 

 paní Vlasta Bohunková ze Řetové 

 

70 let paní Jana Koupilová ze Řetové 

 

75 let paní Zdeňka Venclová z Přívratu 

 paní Jarmila Bauerová ze Řetové 

  

80 let paní Alena Pávková ze Řetůvky 

 pan Milan Dostál ze Řetové 

 

81 let pan Jan Novák ze Řetůvky 

 

82 let paní Oluše Nováková ze Řetůvky 

 paní Marie Šimková ze Řetové 

 pan Jindřich Šimek ze Řetové 

 paní Libuše Voleská z Přívratu 

 

83 let paní Aloisie Beranová ze Řetové 

 paní Zdenka Kmoníčková z Přívratu 

 

85 let paní Marie Veselá z Přívratu 

 paní Zdenka Kršková z Přívratu 

 paní Dobroslava Sychrová ze Řetůvky 

 

86 let paní Vlasta Jansová ze Řetové  

 paní Anna Tobková ze Řetůvky 

 

88 let paní Drahoslava Müllerová ze Řetové 

 

 Přejeme mnoho zdraví do dalších let! 

ÚMRTÍ 

V prvním čtvrtletí roku 2013 nás navždy opustili pan František Vaňous ze Řetůvky, paní Vlasta Vaňousová 

z Přívratu a pan Antonín Vavřín z Přívratu. 
Čest jejich památce! 

 

VÝZVA 

Paní Marie Pantůčková hledá potomky rodiny Petra Šimka nar. 1903 ve Lhotce, jehož matka rozená Rábová 

Marie údajně pocházela ze Řetové nebo Řetůvky a měla prý spoustu dětí. Prosíme, kdo by měl nějakou 

informaci, aby se ozval: mapant@seznam.cz 

 
Společný čtvrtletní zpravodaj obcí Řetůvka, Řetová a Přívrat. Vydává OÚ Přívrat, OÚ Řetová a OÚ Řetůvka.  

Kontakt: bsl@seznam.cz. Vychází čtvrtletně a zdarma. Uzávěrka tohoto čísla 31. 3. 2013. Šéfredaktor: Ing. Vladimír Kolář (vk), 

redakční rada: Ing. Hana Šafářová (hš), Alena Kupková (ak), Petr Štangler (pš) Evidenční číslo MK ČR E 11170 u Ministrstva kultury 

České Republiky. Tisk: Grantis Ústí nad Orlicí. Náklad 550 výtisků. 

 



 

 

 Obrazem se podíváme do březnového Přívratu, kde se nejprve 

 v sobotu 2.3. konala Olympiáda a o 14 dní později tradiční maškarní bál. 

Maškarní 

bál 
Přívrat 16.3. 

Olympiáda 

po Přívratsku 
Přívrat 2.3. 


